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Protokół nr 51/2022 

 
z LI sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego odbytej w dniu 22 czerwca 2022 

roku o godz. 14:00 w sali narad (niski parter) Urzędu Miasta w Gorzowie Wielkopolskim 
przy ul. Sikorskiego 4, zakończonej o godz. 16:12 tego samego dnia. 

 
Sesję zwołano zarządzeniem Przewodniczącego Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
 
O terminie, miejscu i tematyce sesji powiadomiono radnych Rady Miasta poprzez doręczenie 
im zawiadomień.  
 
Na ogólną liczbę 25 radnych w posiedzeniu wzięło udział 21 – zgodnie z listą obecności 
stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Nieobecni radni: 
1. Robert Anacki 
2. Patryk Broszko 
3. Halina Kunicka 
4. Piotr Paluch 

 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 
Prezydent Miasta, Z-cy Prezydenta Miasta, pracownicy Urzędu Miasta i zaproszeni goście, 
zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wolne wnioski i informacje oraz oświadczenia klubowe. 
4. Monitorowanie procesu rewitalizacji. Raport za okres 15.05.2021 - 31.03.2022 wraz  

z opinią Komitetów Rewitalizacji. 
5. Sprawozdanie z realizacji Programu „Karta Seniora” za 2021 rok. 
6. Druk nr 958 – podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa  

w mieście Gorzów Wielkopolski na rok szkolny 2022/2023. 
7. Druk nr 954 – podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu pomocy zapewnianej 

obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terenie tego państwa. 
8. Druk nr 959 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia cen 

maksymalnych za usługi przewozowe w lokalnym transporcie zbiorowym, sposobu 
ustalania wysokości opłat dodatkowych z tytułu przewozu osób, za naruszenie przepisów 
o przewozie rzeczy i zwierząt oraz opłaty manipulacyjnej. 

9. Druk nr 955 - podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2023 w celu 
realizacji zadania inwestycyjnego pn. ”Rozbudowa skateparku w parku Kopernika”. 

10. Druk nr 961 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 

11. Druk nr 962 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 

12. Druk nr 963 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 

13. Druk nr 964 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 

14. Druk nr 965 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2022-2047. 

15. Druk nr 956 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości.  
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16. Druk nr 957 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej na 
okres 3 lat. 

17. Druk nr 960 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego na północ od ulicy Elżbiety Zawackiej. 

18. Druk nr 953 – podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji. 
19. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
20. Przyjęcie protokołu z L sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
21. Sprawy różne. 
22. Zakończenie obrad. 
 
Ad.1 Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
Sesję otworzył i jej obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta – Jan Kaczanowski, 
który po powitaniu stwierdził wymagane quorum do obradowania i podejmowania 
prawomocnych uchwał. 
 
Ad.2 Przedstawienie porządku obrad. 
 
Jan Kaczanowski – Panie i Panowie Radni otrzymali porządek obrad wraz z zaproszeniem. 
Pragnę poinformować, że Prezydent Miasta zwrócił się z wnioskiem o wycofanie z porządku 
obrad ujętego w pkt. 8 projektu uchwały na druku nr 959 zmieniającego uchwałę w sprawie 
ustalenia cen maksymalnych za usługi przewozowe w lokalnym transporcie zbiorowym, 
sposobu ustalania wysokości opłat dodatkowych z tytułu przewozu osób, za naruszenie 
przepisów o przewozie rzeczy i zwierząt oraz opłaty manipulacyjnej – wniosek stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu. O możliwość szerszego uzasadnienia tegoż wniosku prosił 
Prezydent. 
Jacek Wójcicki – Prezydent Miasta – faktycznie rozmawialiśmy na temat podwyżek cen 
biletów. One były wymagane przede wszystkim dlatego, że mamy bardzo duży wzrost cen 
funkcjonowania Miejskiego Zakładu Komunikacji przede wszystkim przez wzrost cen paliwa. 
Mamy świadomość tego, że ceny i koszty życia rosną, ale koszty funkcjonowania samorządu 
również bardzo mocno rosną. Nie chcieliśmy przekładać tej podwyżki na wszystkich 
mieszkańców, tylko na tych, którzy korzystają z Miejskiego Zakładu Komunikacji. Jednak 
zarówno z przekazu medialnego, jak i z rozmów wiemy, że taka uchwała nie uzyskałaby 
aprobaty radnych. Mamy tego świadomość, więc nie ma sensu jej procedowania. W związku 
z tym trzeba będzie tą stratę w Miejskim Zakładzie Komunikacji pokryć. Pokryjemy ją z 
inwestycji, które w mieście realizujemy, więc dojdzie nam kolejna inwestycja, której nie 
zrealizujemy. Jeżeli mogę to proszę jeszcze p. Skarbnik o dwa zdania w tej sprawie. 
Agnieszka Kaczmarek – Skarbnik Miasta – w uzupełnieniu tego co powiedział Prezydent 
chciałabym przekazać kilka informacji, bo radni często pytają o stan naszego budżetu, o braki 
w wydatkach bieżących, w wydatkach majątkowych. Jakiś czas temu mieliśmy spotkanie, na 
którym rozmawialiśmy o wydatkach majątkowych, o brakach przewidywanych w tym obszarze. 
Wtedy była mowa o kwocie blisko 100 mln zł. Oczywiście ta kwota jest cały czas na bieżąco 
monitorowana, zgłoszone różnego rodzaju roszczenia są weryfikowane przez wydziały 
merytoryczne. Tam, gdzie następuje konieczność zwiększenia to te środki są zabezpieczane. 
W zakresie wydatków bieżących zrobiliśmy rozeznanie w zakresie naszych komórek 
merytorycznych oraz naszych jednostek. Wszyscy zgłosili braki. Są to braki na poziomie 
kilkudziesięciu milionów. Aczkolwiek zaznaczam, że są to wszystkie zgłoszone potrzeby przez 
nasze jednostki, jak i nasze wydziały realizujące różnego rodzaju zadania. Zarówno zadania 
obligatoryjne, jak i zadania fakultatywne. Część tych wydatków zgłoszonych z tych braków na 
pewno jest priorytetowa. Analizujemy na bieżąco to zestawienie i tam, gdzie jest potrzeba, 
zabezpieczamy na bieżąco te środki. Pytali Państwo również o to w jaki sposób planujemy 
zabezpieczyć braki. Jeżeli chodzi o wydatki majątkowe to pracujemy nad możliwością 
pozyskania dodatkowego dofinansowania w różnych obszarach, w różnych inwestycjach, co 
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z kolei spowoduje, że procent dofinansowania na poszczególnych inwestycjach ulegnie 
zwiększeniu. Uwolni to dzięki temu nasze środki własne, które będziemy mogli przeznaczyć 
zarówno na braki na innych inwestycjach, jak i na braki bieżące. Chcemy również wykorzystać 
możliwość jaką daje nam jeszcze zaciągnięcie w końcowej transzy kredytu EBI. Jest to kwota 
44 mln zł. Prawdopodobnie w sierpniu przedstawimy Państwu uchwałę w tym zakresie. To 
również pozwoli nam zrealizować obecne potrzeby na wydatkach majątkowych. Z kolei środki, 
które uda się w ten sposób, na niektórych inwestycjach uwolnić, które pokrywają te inwestycje, 
będziemy mogli przeznaczyć na najpilniejsze potrzeby na wydatkach bieżących. 
Jan Kaczanowski – chciałbym podzielić się z Państwem opinią. Właśnie w tym momencie 
procedowania porządku obrad, który dotyczy właśnie tego punktu. Wówczas, kiedy mieliśmy 
dyskutować o ewentualnym wzroście cen biletów na przejazdy komunikacją miejską MZK, 
odbyłem w tym temacie rozmowy z wieloma radnymi, a także z mieszkańcami naszego miasta. 
Wówczas, kiedy ten projekt uchwały wpłynął i dlatego przyszła mi taka myśl do głowy. Wcale, 
nie oznacza to, że muszę mieć rację, ale proponuję do przeanalizowania koleżankom 
i kolegom radnym. Mamy czas do zastanowienia się. Proponuję by ci, którzy potrafią, a mamy 
takich w Radzie, żeby zwrócili się ewentualnie do Rządu, by obniżył ceny paliw m. in. dla 
transportu publicznego i mam nadzieję, że będzie to dotyczyć także i gorzowskiego MZK. 
Z życia wiem, nie tylko z życia, ale ździebko się ekonomii każdy z nas uczył i wiemy, że 
ekonomii oszukać się absolutnie nie da. Być może właśnie rząd by się akurat w tym momencie 
nad czymś takim pochylił. Takie są moje przemyślenia i stąd swoimi przemyśleniami akurat 
z Państwem się tutaj podzieliłem. Jesteśmy w punkcie dotyczącym procedowania porządku 
obrad i idąc dalej, proponuję poszerzenie porządku obrad o projekt uchwały Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji na druku nr 966 w sprawie przekazania wniosku. 
Alicja Burdzińska – na Komisji Spraw Społecznych było podsumowanie programu 500+. Nie 
wiem, dlaczego nie ma tego w porządku sesji. Dobrze by było, żeby wszyscy radni zapoznali 
się z tym podsumowaniem. Nie ma podsumowania programu 500+. 
Jan Kaczanowski – na pewno to sprawdzimy, ale wiem, jestem o tym przekonany, wszystko 
na to wskazuje, że to było ujęte tylko i wyłącznie w punkcie porządku obrad komisji. 
Alicja Burdzińska – nie wiem, dlaczego to taka tajemna wiedza dla Komisji o programie 500+. 
Myślę, że wszyscy radni powinni mieć taką samą wiedzę z każdej komisji. Też chcę się 
zapoznać z pracami innych komisji, a jeżeli punkty nie wchodzą do sesji to, czasami możemy 
wiele rzeczy stracić. Dziwię się, że nie ma tego w porządku sesji. Naprawdę poważnie pytam, 
dlaczego nie ma informacji o realizacji programu 500+? 
Jan Kaczanowski – a ja poważnie odpowiadam, że wszystko na to wskazuje, że to było ujęte 
tylko i wyłącznie w porządku obrad stosownej Komisji. Każda Komisja ma swój plan pracy 
i postępuje zgodnie z tym planem pracy i nie wszystkimi tematami, którymi zajmuje się 
Komisja, automatycznie zajmuje się Rada i jeśli Pani sobie życzy, żeby np. ta sprawa była 
omówiona na sesji, nie widzę żadnych przeszkód, żeby zgłosić taki wniosek do 
Przewodniczącego Rady o ewentualnie ujęcie tego tematu np. na sesji sierpniowej. Nie widzę 
żadnych w tym względzie przeszkód. 
Małgorzata Domagała – Zastępca Prezydenta Miasta – ten materiał możemy też przesłać 
Państwu drogą elektroniczną, żebyście się Państwo mogli z nim zapoznać. 
Jan Kaczanowski – w związku z brakiem dalszych zgłoszeń przystępujemy do głosowania. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Poszerzenie porządku obrad o druk nr 966.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, 
Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Sebastian 
Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria 
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Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, 
Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski 
NIEOBECNI (5) 
Robert Anacki, Patryk Broszko, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Piotr Paluch  
 
Jan Kaczanowski – projekt uchwały ujęty w punkcie 8 porządku obrad został wycofany. 
Proponuję w pkt. 18 rozpatrzyć projekt uchwały na druku nr 966 w sprawie przekazania 
wniosku. Pozostałe punkty porządku obrad zmienią kolejność. 
 
Głosowano w sprawie: 
Zatwierdzenie porządku obrad ze zmianami.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, 
Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Sebastian 
Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria 
Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, 
Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (5) 
Robert Anacki, Patryk Broszko, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Piotr Paluch  
 
Ad.3 Wolne wnioski i informacje oraz oświadczenia klubowe. 
 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – jakiś czas temu, 2 tygodnie, jeśli dobrze pamiętam odbyła się 
w Gorzowie seria konferencji i wydarzeń, które związane były z wprowadzeniem edukacji bez 
oceniania. Było to z udziałem I Liceum i p. Przemysława Staronia. Byłam uczestnikiem tych 
wydarzeń i one były naprawdę bardzo dobrej jakości i cieszę się, że miało to miejsce 
w Gorzowie. Chciałabym zapytać przedstawicieli miasta czy to działanie będzie miało dalszy 
ciąg? Ze wskazaniem, że bardzo bym chciała, żeby tak było. Proszę o krótką informację tylko. 
Małgorzata Domagała – rzeczywiście jesteśmy teraz na etapie pilotażowego projektu 
dotyczącego krytycznego myślenia i szkoły bez ocen. Od nowego roku szkolnego w jednej 
z naszych szkół podstawowych w Szkole Podstawowej nr 20 w klasach 1-4 wprowadzamy 
system bez oceniania czyli nie będzie ocen cyfrowych. Będzie tylko informacja zwrotna do 
rodziców, nauczycieli i do ucznia. Oczywiście na koniec roku klasy 4. będą musiały mieć taką 
ocenę, bo jak Państwo wiecie w klasach 1-3 są to oceny opisowe. Zobaczymy, jeżeli ten 
projekt się przyjmie, a wiemy, że już jest duże zainteresowanie wśród innych szkół i w kolejnym 
roku szkolnym Liceum nr 1 też zgłosiło się do tego, że chciałoby wziąć udział w tym projekcie, 
myślimy, że coraz więcej szkół będzie do tego projektu przystępować. Chciałam też w tym 
miejscu podziękować radnej Marcie Bejnar-Bejnarowicz, która cały czas od początku nas 
wspiera w tym, abyśmy zmieniali naszą oświatę, bo jak Państwo wiecie, to są czasy, kiedy to 
tak naprawdę informacja szuka człowieka, a nie my szukamy informacji i w napływie tego 
wszystkiego co się dzieje, wiadomości w telewizji, w mediach społecznościowych, chcemy 
pokazać naszym dzieciom, młodzieży jak potrafić rozdzielić to co jest opinią, to co jest faktem? 
Jak nauczyć ich tego co jest opinią. Nie chodzi tu zupełnie o to, żeby kogoś krytykować czy 
mówić co robi źle. Chodzi o to tylko, żebyśmy nauczyli naszą młodzież wyłuskiwać to co jest 
istotne, a nie chłonąć to wszystko co znajduje się w przekazach medialnych. 
Radosław Wróblewski – w imieniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej chciałbym zwrócić 
uwagę na kilka kwestii. Między innymi p. Skarbnik już tutaj mówiła, że na bieżąco są 
monitorowane kwestie dotyczące środków i ich przepływu w inwestycjach. Natomiast 
chciałbym, żebyście Państwo doprecyzowali, ponieważ myśmy taką informację otrzymali 
w kwietniu, ile środków konkretnie brakuje łącznie w inwestycjach gorzowskich. To była kwota 
97 mln zł, a że sytuacja jak p. Skarbnik zauważyła jest zmienna, dlatego prosiłbym o podanie 
jaki jest stan aktualny braku środków na inwestycje gorzowskie? Chciałem też zapytać jakie 
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są ostatecznie ustalenia z tego procesu audytu remontu części budynku B Centrum Edukacji 
Zawodowej? Ponieważ zapewne został on już zakończony i jakie będą ewentualnie 
konsekwencje związane z dodatkowymi środkami finansowymi? Ile po prostu dodatkowo 
trzeba by było dołożyć do CEZiB-u? I też chciałbym zadać tutaj Panu Prezydentowi pytanie. 
Jak Pan, Panie Prezydencie widzi realność realizacji inwestycji związanych z przyznanymi 
środkami z programu Polski Ład? Ostatni przetarg na budowę internatu i Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej przy ulicy Warszawskiej to ponad 47 mln zł, 21 mln zł więcej 
niż zapisane mamy w budżecie. Natomiast wiemy też, że 30 mln zł z Polskiego Ładu ma być 
na Kosynierów Gdyńskich, na Północną Obwodnicę 35 mln zł. Jak Pan realnie ocenia szanse 
biorąc pod uwagę to, co dzieje się na rynku budowlanym, dostaw i to co właśnie wychodzi 
w przetargach? Czy jesteśmy w stanie w tym roku podjąć się tych inwestycji? I jeszcze jedna 
myślę bardzo ważna kwestia. Jako mieszkańcy Gorzowa i jako też radni jesteśmy informowani 
poprzez media o sytuacji dotyczącej kwestii dotacji udzielanych klubom sportowym, 
a konkretnie Klubowi Stal Gorzów w kontekście sekcji piłki ręcznej. Dlatego też, chciałbym 
zapytać Prezydenta w imieniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej, czy planowana jest 
kontrola, a nawet audyt finansowy w Klubie Sportowym Stal Gorzów i w Stowarzyszeniu Stal 
Gorzów w części dotyczącej dotacji miejskiej? 
Paulina Szymotowicz – już na Komisji Kultury, Sportu i Promocji pytałam Prezydent Domagałę 
o kwestię podwyżki cen biletów na Słowiankę. Czy już jest taka informacja dla nas 
przygotowana, żebyśmy mogli przedstawić to mieszkańcom? Ponieważ na spotkaniu 
z Prezydentem padały kwoty podwyżki aż o 10 zł i chciałabym wiedzieć, jak to wygląda na 
dzień dzisiejszy? 
Anna Kozak – mam pytanie do Pani Skarbnik. Prosiłabym, gdy Pani się już zapozna z tymi 
wszystkimi wydatkami bieżącymi, które zostały zgłoszone przez wydziały i gdy Pani ustali już 
priorytety, które są najważniejsze, prosiłabym o informację na temat braków w bieżących 
wydatkach, jeżeli chodzi o nasze miasto. 
Alicja Burdzińska – zgłosili się do mnie działkowcy Relax, koniec Myśliborskiej na wysokości 
Agrobiznesu. Myślałam, że będę w towarzystwie, tam było nagranie, interwencja i myślałam, 
że będę w towarzystwie kogoś z miasta czy innych radnych, zostałam sama na polu walki. 
Napisałam po tym spotkaniu z tymi działkowcami interpelację. Mam komplet dokumentów. 
Jestem po prostu zadziwiona przebiegiem tej sprawy. Wiem, że tutaj wspieram jedną 
z radnych p. Paulinę. Nie jest już Pani sama Pani Paulino. Proszę Państwa, tam jest tragedia, 
tam jest trauma i stres tych starszych osób. Woda zalewa w każdą burzę ten ich plac, gdzie 
odpoczywają, gdzie produkują warzywa. Nie może tak być, że od 3 lat na okrągło są odsuwani, 
na okrągło udzielane są im odpowiedzi. Mam pytanie, kiedy będzie uporządkowana sytuacja 
na terenie działek Relax? 
Paulina Szymotowicz – p. Alicjo jutro o godzinie 9.30 mamy spotkanie z dyr. Plisem 
zorganizowane przez Wiceprezydent Olek. Proszę się nie martwić, sprawa jest już w toku 
i pracujemy nad tym, więc nie ma tu już takiego wielkiego problemu. 
Alicja Burdzińska – wiedziałam o tym, dzisiaj rano miałam telefon od Państwa z działek, że na 
jutro jesteście Państwo umówieni. Tylko, że ci Państwo martwią się, że to jest spotkanie 
symboliczne. Ktoś tam nawet powiedział, że chodzi o jakieś odszkodowanie. Nie wiem, ale 
apeluję o załatwienie sprawy odwrotne, całkowite, żeby przestała się lać woda na te działki. 
Odpowiadacie Państwo, dziwię się, odpowiadacie, że mierzycie, obserwujecie, liczycie spady 
tam, itp. Nie może tak być, że od 3 lat ci ludzie żyją w stresie, a być może obawiają się, że 
jutro zakończy to się rozmową, ewentualnie propozycją jakiegoś odszkodowania. Przecież to 
nie chodzi o to, bo odbudują sobie te altanki. Ale tam trzeba w końcu te wały zrobić czy jakieś 
odprowadzenie, czy jakiś zbiornik zbiorczy tej wody. Apeluję, żeby sprawę zakończyć 
definitywnie, nie oddalać bardzo bolącego problemu tych starszych osób. 
Jan Kaczanowski – nikt nie oddala, skoro jutro będzie spotkanie to znaczy, że nie oddala. 
Piotr Wilczewski – miesiąc temu prosiliśmy o informację jakie roszczenia dokładnie 
wystosowały firmy, które wykonują remonty czy budowy w naszym mieście. Do tej pory nie 
dostaliśmy takiej informacji i dlatego prosiłbym, abyśmy dostali w jak najbliższym terminie taką 
informację gdyż pojawiają się różne doniesienia medialne. Wcześniej było 100 mln zł, teraz 
Słowianka mówi 15 - 20 mln zł. Fajnie jak, jako radni, mielibyśmy też wgląd do tych 
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dokumentów, wiedzielibyśmy dokładnie jakie są te roszczenia, żeby wiedzieć jaka jest sytuacja 
budżetu. A drugie pytanie. Miesiąc temu tutaj na sesji poruszaliśmy temat monitoringu 
miejskiego i reakcji służb na akty wandalizmu w naszym mieście. Nie minął tydzień czy dwa 
od naszej ostatniej sesji, i 20 m od kamer zainstalowanych w naszym mieście, ktoś 
zdewastował Łaźnię Miejską i na pewno nie robił to przez 5 sekund, tylko trochę dłuższy czas. 
Obok były kamery i pytanie czy nasze służby miejskie podjęły jakieś działania? Czy ktoś 
z policją rozmawiał, czy w ogóle coś nagrali? Czy akurat kamery były odwrócone w drugą 
stronę? 
Jerzy Sobolewski – ja w sprawie, którą zaczął w zasadzie już mój radny R. Wróblewski. 
Również prosiłbym o ten audyt w Klubie Stali Gorzów. Być może, że to co wykazały ostatnie 
informacje i tego co się dzieje przez ostatni tydzień, związane z Klubem Stal Gorzów nie 
byłoby, gdyby te kontrole były częstsze, bo ostatni audyt był w 2016 roku i w ogóle sprawa 
kontroli, pieniędzy wydawanych na sport i na organizacje pozarządowe wydaje się, że powinna 
być przedmiotem szerszych dyskusji i poważnych dyskusji na naszych komisjach, bo trzeba 
w tej kwestii na pewno coś zmienić. Korzystając teraz z tego, że mamy tutaj radnego Oskara 
Serpinę, który jest bezpośrednio zaangażowany w sprawę sekcji piłki ręcznej i to co media 
donoszą jest bardzo niepokojące. Chciałbym się dowiedzieć czy rzeczywiście kolega jest 
prezesem spółki, która powstała, która ma prowadzić sekcję piłki ręcznej? Czy były jakieś 
sprawy, czy faktury związane z tym, że pieniądze przeznaczone na piłkę ręczną były 
wykorzystywane przez żużlowców? Bo z tego co prasa donosi to takie faktury są. Czy kolega 
jako radny i jako bezpośrednio zaangażowany mógłby na ten temat odpowiedzieć? Cieszę się 
bardzo, że w zasadzie Stal Gorzów i sekcja żużlowa wychodzi bardzo pozytywnie z sytuacji, 
gdzie prezes został aresztowany. To niestety nie sprzyja promocji Miasta Gorzowa, bo niby 
wszyscy mówią, że jest okej, ale niestety to co się stało to jednak ma wpływ na renomę i na to 
co się dzieje w naszym żużlu. Wydaje się, że powinniśmy absolutnie ten temat 
przedyskutować, bo to jest sprawa ostatnich dni i źle by było gdybyśmy jako radni nie zabierali 
w tej kwestii głosu. I jeszcze mam jedno całkiem inne pytanie. Chciałbym się dowiedzieć, tu 
jest doradca wojewody, czy pieniądze, które należą się ludziom, którzy zatrudniali Ukraińców, 
czy te pieniądze mogą być przelewane? Z tego co wiem to są czteromiesięczne zaległości. 
Czy może kolega coś na ten temat wie? Bo ludzie nas pytają czy ta kwestia jest, czy będzie 
uregulowana? 
Jan Kaczanowski – z tego co wiem to radny Oskar Serpina nie jest Prezesem Klubu Piłki 
Ręcznej Stali Gorzów. 
Tomasz Rafalski – tak, nie jest, ale spółka została założona na niego jako Prezesa Zarządu 
co już samo w sobie było dziwne i dziwne jest to, że nie została podjęta natychmiast 
jakakolwiek reakcja ze strony Urzędu Miejskiego wiedząc w sposób oczywisty, że jest to nie 
dość, że nieetyczne, to również niezgodne z prawem w tej kwestii. Oczywiście też do tego 
tematu wrócę, bo on bardzo rozgrzewa kibiców i nas jako radnych. Jesteśmy od tego, żeby 
nie tylko wspierać gorzowski sport, gorzowskie kluby, ale przede wszystkim jesteśmy od tego, 
żeby dbać o właściwe wydawanie pieniędzy publicznych i dlatego też zrobiło się o tym głośno. 
Obydwa kluby są wspierane dosyć dużymi kwotami, bardzo dużymi pieniędzmi i prawie 
zawsze bronię tych pieniędzy, chociaż jest część radnych, która uważa, że kluby powinny 
dostawać mniej. Klub piłki ręcznej dostaje 400-500 tys. zł. To jest zdecydowanie grubo ponad 
60-70% całego budżetu. Ten klub w zasadzie zależy głównie od dotacji miejskich. Jak na 
ostatniej komisji pytałem, jaka jest możliwość tego, żebyśmy kontrolowali to co się dzieje 
w klubie, bo mamy do tego też prawo, ponieważ jeżeli od sześciu lat nie jest zrobiony audyt, 
to jak na bieżąco możemy sprawdzać co się dzieje, to są efekty tego, że tak naprawdę te 
pieniądze idą i my się tym więcej nie interesujemy, to usłyszałem odpowiedź, że możemy 
przeczytać numery faktur, że nie możemy zrobić audytu, bo prokuratura ma dokumenty. 
Oczywiście nie było wniosku do prokuratury o to, żeby udostępnić te dokumenty żadne i nie 
było żadnej woli audytu. Mam wrażenie, że ten cały proces przekazywania pieniędzy do 
klubów sportowych trzeba powiedzieć, że jest puszczony samopas. Te pieniądze idą i nic się 
z nimi nie dzieje. To jest absolutna bezczynność Urzędu Miejskiego w tej kwestii i teraz w tej 
chwili ponosimy za to koszty, bo płaci za to także klub i gorzowscy kibice. Mam jeszcze pytanie, 
co jest efektem tej bezczynności Urzędu Miejskiego w tych kwestiach? Od kiedy wiecie, że 
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jest sprawa w prokuraturze, która dotyczy faktur w klubie, w Stowarzyszeniu Klubie Stal 
Gorzów? Od kiedy wiecie i co w związku z tym zrobiliście? Jaka była droga przeciwdziałania 
temu, żeby klub się nie skompromitował, żeby nie stracił na znaczeniu, żeby miasto nie było 
postrzegane jako nieporadne w tej kwestii i żeby ten klub nie upadł tylko dlatego, że niektóre 
osoby robiły coś czego nie powinny? Chociaż trwa cały czas dochodzenie w tej sprawie, nie 
przesądzam jej, ale fakt jest faktem, że jesteśmy na ustach całej Polski, na sportowych ustach 
całej Polski. Chociaż już się interesują też dziennikarze śledczy tym co się dzieje w tym 
mieście. Kolejna kwestia dotyczy tej dotacji, o której mówiliśmy, a mianowicie tych 200 tys. zł, 
ponieważ usłyszeliśmy, że już nie jest prezesem radny z klubu Prezydenta, więc kto jest tym 
prezesem teraz? Jaka jest droga tej dotacji? Co się dzieje z tymi pieniędzmi? To jest 200 tys. 
zł. Z tego co ostatnio usłyszałem to prezesem, który jest wpisany w ten wniosek jest teraz 
p. Tomasz Michalski. Wczoraj usłyszeliśmy, że do Klubu Stal Gorzów weszła policja, 
zabezpieczyła komputery. Czy jako miasto potrzebujemy jeszcze jednej kompromitacji? Czy 
to się zaraz źle skończy? Bo jak słyszę, że ludzie, którzy są w środku tego śledztwa, mówię 
nie przesądzam, dalej występują o te 200 tys. zł, to przecież jest kompromitacja dla nas. 
Powinniśmy rozmawiać o tym, a niestety, ale jedyny jakiś przekaz medialny jaki usłyszałem 
w tej sprawie ze strony Urzędu Miasta to było po spotkaniu z nowym Prezesem Stali, 
z p. Sadowskim i Prezydent powiedział, że wszystko jest okej. Nie wiem, czy wszystko jest 
okej, nie sądzę, żeby większość radnych na tej sali uważała, że wszystko jest okej i że 
wszystko idzie w dobrym kierunku. Tak naprawdę to co zrobimy teraz to i tak nie musi wpłynąć 
na to, że klub zostanie uratowany, bo to są rzeczy niezależne od nas. Działa tam prokuratura. 
Wiemy, że może zadziałać komornik itd. Przecież każdy zdaje sobie z tego sprawę, więc nie 
dość, że nie jest wszystko okej, to jeszcze w zasadzie jako Urząd Miasta nic nie robimy, żeby 
tej sytuacji pomóc, przeciwdziałać. Chciałbym wiedzieć, dlaczego? 
Jan Kaczanowski – było pytanie od Wiceprzewodniczącego Sobolewskiego w sprawie dotacji 
dla Ukraińców. 
Tomasz Rafalski – jestem doradcą do spraw sportu, ale dla Pana specjalnie jutro dowiem się 
o kontakty z NGOS-ami, chociaż to jest kwestia, moim zdaniem, jasna, ale jeżeli są takie 
sygnały, jak najbardziej jutro postaram się dowiedzieć oraz zadzwonię specjalnie do ciebie 
Jurku i powiem, jak to wygląda. 
Alicja Burdzińska – dostałam informację, że mam sobie pozaglądać do BIP-u i tam się dowiem 
wszystkiego o audytach i kontrolach. Więc poświęciłam trochę czasu na to i chciałam niestety 
powiedzieć, że nie znalazłam żadnej kontroli, a miała być w 2016 r. Przeglądałam wszystkie 
audyty i kontrole wewnętrzne i nie ma nigdzie, nigdzie nie ma audytu Stali, ale dzięki temu że 
poświęciłam ten czas zdobyłam ciekawą wiedzę, bo zobaczyłam, że niestety, ale jest 
tendencja spadkowa wszelkich kontroli od roku 2015. Audyty do 2018 r., audyty nie tak źle, 
ale to jest ich koniec. Od 2018 r. już nie ma na BIP-e nic zawieszonego. W każdym bądź razie 
rok 2016, mogę wam przeczytać jakie były audyty, nie ma, wszyscy możecie to zobaczyć. 
Jeżeli chodzi o kontrolę to wam tylko wymienię kilka cyfr. 2016 r.- 33 kontrole, 2017 r.- 27, 
2018 r.- 20, 2019 r.- 17, 2020 r.- 10, 2021 r.- 9. Tam był COVID, ale to się działo. Można było 
dokumenty brać i w ogóle, ale coraz mniej kontroli. Audytów nie wiem czy nie było już w 2019 
r., 2020 r., 2021 r. czy są zawieszone. Ponadto sprawdziłam i na przykład rozliczenie inwestycji 
było tylko raz skontrolowane symbolicznie z tego co znalazłam. Może jestem w błędzie. 
Natomiast dwa czy trzy razy były kontrolowane międzyszkolne kluby sportowe. Także w ten 
sposób wyglądają audyty. Jestem trochę zadziwiona, ponieważ w świetle ostatnich lat, 
w świetle tylu inwestycji byłam pewna, miałam przynajmniej takie wyobrażenie, że 
poszczególne inwestycje są chociaż raz skontrolowane. Dowiedziałam się, że jest w tym dziale 
zatrudnionych na stan dzisiejszy 7 osób, dochodzi kolejna 8. Osoba i jeszcze jest kierownik. 
Są miesiące, że nawet nie było ani audytu, ani kontroli żadnej. Także zwracam uwagę na to 
i bardzo proszę, żeby władze miasta pochyliły się nad tą kontrolą wewnętrzną, bo wydaje się, 
że to jest bardzo istotna działka w naszym urzędzie. 
Oskar Serpina – chciałem odpowiedzieć na pytania, które zostały zadane w moją stronę, 
a w zasadzie odczytać króciutkie oświadczenie. Przyznaję, iż w akcie notarialnym widnieję 
jako prezes nowo powołanej spółki, ale szybko z tej decyzji się wycofałem jako niefortunnej, 
składając rezygnację z funkcji prezesa. Obecnie zostało wydane postanowienie KRS 
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o rejestracji spółki, w której jedynym, podkreślam jedynym członkiem zarządu jest Tomasz 
Michalski. Po zawarciu aktu notarialnego nie doszło do żadnych działań natury finansowej. 
Osobiście nie podjąłem żadnej decyzji, która rodziłaby takie skutki i uważam, że nie 
naruszyłem żadnych przepisów regulujących moją sytuację prawną jako radnego Rady Miasta. 
Oświadczenie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Pozwoliłem sobie przynieść wypis z KRS-
u. Jest on dostępny dla wszystkich w wersji oczywiście internetowej. Numer tego KRS-u to 
0000976513. Jeżeli chodzi o drugie pytanie, z chęcią odpowiem a propos dotacji. Jeżeli chodzi 
o sprawę właśnie tej dotacji źle rozliczonej, sprawa jest w toku i tą sprawę prowadzą 
odpowiednie służby i myślę, że w tym momencie dla chociażby dobra śledztwa należy tylko 
i wyłącznie tyle powiedzieć. Dodam tylko, że nie mam i nigdy nie miałem wpływu na finanse 
klubowe, Bardzo serdecznie dziękuję, że mogłem odpowiedzieć na to pytanie. Myślę, że 
sytuacja jest w tej chwili bardzo transparentna, jeżeli chodzi o moją osobę. 
Paulina Szymotowicz – również mam pytanie do radnego Oskara Serpiny. Jesteśmy radnymi 
już prawie 4 lata i po takim czasie kadencji Pan radny nie wiedział o tym, że nie może być 
prezesem spółki zarządzającej na majątku miejskim? Pojawia się tutaj bardzo duża 
nieścisłość, bo każdy radny powinien mieć taką wiedzę i nie powinno w ogóle dojść do takiej 
sytuacji, bo to źle świadczy w takim wypadku, że nie znamy prawa i to co należy do naszych 
obowiązków. 
Jan Kaczanowski – najważniejsze, że w porę wyciągnął stosowne wnioski i podjęte zostały 
określone decyzje, które zostały sprostowane. Nie chcę być adwokatem radnego Serpiny, ale 
fakty właśnie są takie, a nie inne. 
Tomasz Rafalski – odnośnie słów radnego Serpiny, bo czuję, że muszę coś tutaj sprostować, 
bo tak nie do końca było. Oświadczenie jak oświadczenie bardzo poprawne politycznie, ale to 
tak nie do końca prawda, że Pan szybko zrezygnował. Zrezygnował Pan wtedy, kiedy 
rozmawiałem z szefem Pana Klubu Marcinem Kurczyną, który do Pana zadzwonił, że to chyba 
nie do końca jest dobrze i dopiero wtedy Pan zrezygnował. Nie sam z siebie. Mogłem poczekać 
na jakiś przelew na to wszystko, ale widziałem, że ta sytuacja jest patologiczna. Pytanie czemu 
ja widziałem, a nikt inny tutaj nie widział z Urzędu Miasta? To jest dosyć oczywista rzecz. Pan 
jest radnym klubu Prezydenta i to mnie martwi, ale myślę, że zaraz otrzymamy jakieś 
odpowiedzi. Więc to tak nie do końca jest, że Pan sam z siebie zrezygnował i nie tak wcale 
szybko, bo jak w marcu założyliście spółkę to ponad miesiąc minął i po mojej interwencji to się 
zmieniło. 
Alicja Burdzińska – chciałam zwrócić się do kolegi jako, moim zdaniem, dobrego sportowca. 
Bardzo się zawiodłam na koledze, ponieważ myślałam, że w Pańskim wykonaniu jest gra fair 
play. Mój apel. Proszę przyjąć to na klatę, tak się stało, ale ma Pan szczęście, bo gdyby sprawy 
posunęły się dalej to byśmy mieli razem z Panem ogromny problem. 
Oskar Serpina – jeszcze raz Państwa odsyłam do tego oświadczenia, w którym jest jedyna 
prawda, jedyny głos rozsądku. Nie zostały przekroczone żadne reguły. Jeszcze raz bardzo 
serdecznie, jako młody radny, uderzam się w pierś i dziękuję za Państwa sugestie. Jeszcze 
raz zaznaczam, że nie zostały żadne reguły tutaj przekroczone i tyle z mojej strony. 
Jan Kaczanowski – przy okazji tej dyskusji otrzymałem telefon, ale także i SMS. Mieszkańcy 
są zainteresowani propozycją czy projektem uchwały, której nie będziemy procedowali 
w sprawie wzrostu cen na bilety MZK. Tak uzupełniająco powiem, opinie są różne i dostałem 
również takie pytania skąd to się bierze? To publicznie odpowiadam skąd to się właśnie bierze, 
pozwoliłem sobie na taką ściągę, że etylina euro super 95 w styczniu jej cena wynosiła 4,47 
zł, a obecnie na dzień dzisiejszy 7,16 zł. To jest wzrost o 60%. Olej napędowy, cena wynosiła, 
wiem, że może to być nie interesujące, ale myślę, że to są fakty, 4,62 zł, a obecnie 7,30 zł. 
Każdy z nas kto ma pojazd samochodowy i jakikolwiek samochód to wie, że jak tankuje to 
o tyle procent płaci więcej, aniżeli dotychczas i stąd znalazł się właśnie taki projekt uchwały. 
Pamiętam również takie sytuacje, że myśmy czynszów z różnych względów nie podnosili przez 
11 lat, a później musieliśmy to konsumować i zawsze uważałem i uważam, że ekonomii 

oszukać się nie da. My tych cen w mieście Gorzowie nie wymyśliliśmy i stąd moja informacja, 

bo obiecałem jednemu z mieszkańców, który śledzi sesję online, że właśnie publicznie do tego 
się ustosunkuję. Pragnę wyrazić również swoją opinię odnośnie Stali Gorzów. Chciałbym 
bardzo serdecznie podziękować Oskarowi za podjęcie szybkiej decyzji i proszę zauważyć, że 
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dobrze, że ktoś spostrzegł, że popełnił błąd i wyciągnął wnioski z tego i ten błąd naprawił, bo 
to jest istotne i to jest ważne. A znam takich, którzy w określonym błędzie tkwią przez lata. 
Jeśli mówimy o mieszkańcach to przy okazji powiem, nigdy tego nie sprawdzałem, ale temu 
być może należałoby się przyjrzeć, bo też mam właśnie takie informacje od mieszkańców, 
których osobiście przyjmuję, z którymi rozmawiam. Czy prawdą jest, takie pytanie ze strony 
niektórych mieszkańców, że radni również składają wnioski o granty? Tym tematem nigdy się 
nie zajmowałem, ale obiecałem, że zadam publiczne to pytanie i sam odpowiem. Odpowiem 
w sensie takim właśnie publicznym. Odpowiedziałem tylko komuś w sposób następujący: nie 
wiem, jak wygląda to od strony prawnej, bo się naprawdę tym tematem nie interesowałem. 
Interesowałem się gdzieś rok wstecz czy prawo się w tym względzie zmieniło, czy też nie. Nie 
wiem, ale też sobie tak pomyślałem, że nawet, jeśli by prawo zezwalało to radnemu nie wypada 
od strony etycznej czy moralnej z czymś takim występować. Obiecałem mieszkańcom, że tak 
publicznie do tej sprawy podejdę. A wracając jeszcze do Stali Gorzów to powiem w sposób 
następujący. W Polsce jest powołanych kilkanaście organów do sprawdzania określonych 
nieprawidłowości i ścigania przestępstw. I jeśli stosowne organy, patrz prokuratura, policja 
i inne właśnie wkroczyły do tegoż klubu, to wolałbym, żeby tak nie było, ale jest tak jak jest. 
Oni są od tego, żeby sprawdzali. Także proponuję, żebyśmy spokojnie poczekali na wyniki 
tychże dochodzeń, kontroli i wtedy wyciągnęli z tego wszystkiego określone wnioski. 
Radosław Wróblewski – prosiłbym, żebyśmy powrócili do meritum naszej dyskusji, ponieważ 
już uchwały MZK odnośnie podwyżek cen biletów nie ma. Dziękujemy za tą informację o 
cenach paliw, wszyscy to śledzimy, ale naprawdę wróćmy do dyskusji. Zadaliśmy bardzo wiele 
istotnych, myślę ważnych, ważniejszych nawet na ten moment pytań niż ceny paliw 
w Gorzowie i prosiłbym, żebyśmy na tym się skoncentrowali. 
Alicja Burdzińska – właśnie chciałam również uzyskać odpowiedź na moją wątpliwość. Nie 
znalazłam audytu na temat Stali, a jednak pozwolę sobie też wrócić do biletów MZK. Przecież 
to nie chodzi o tą podwyżkę o te 4 zł, to chodzi w ogóle o całokształt MZK i jako radna liczę na 
poważną debatę na temat MZK w Gorzowie. Ta instytucja, moim zdaniem, wymaga reform i to 
istotnych reform i zastanowienia się co dalej. Komunikacja.org wypuszcza balony na cały 
Gorzów oświetlanej wizji, jazdy w strefach po 2 zł na przykład tudzież inne informacje, a nic 
się nie dzieje, tylko widzę smutek i załamanie, że radni nie chcą się zgodzić na bilety po 4 zł. 
Musimy naprawdę poważnie podejść do tematu. 
Tomasz Rafalski – zapomniałem zadać jedno pytanie. W sumie ono jest też dosyć istotne, 
dosyć ważne. Może drobiazgowe, ale jednak ważne, bo usłyszeliśmy, że do dymisji podał się 
Prezes Stali dotychczasowy. Ale doszły do mnie wieści, że on podał się do dymisji jako prezes 
klubu, a nie prezes stowarzyszenia. Proszę powiedzieć jaka jest w tej chwili faktycznie forma? 
Kto jest prezesem stowarzyszenia? 
Jacek Szymankiewicz – Zastępca Prezydenta Miasta – postaram się odpowiedzieć na część 
pytań, które zostały zadane. Najpierw odpowiedź na pytanie radnego Wróblewskiego o CEZiB 
i budynek B. W tej chwili jesteśmy po ekspertyzie Profesora. Budynek nie będzie podlegał 
rozbiórce, natomiast jest wyłączony w tej chwili z przedmiotu inwestycji. Wymaga wzmocnień, 
zastosowania technologii, które są obojętne dla zabytków, a nieinwazyjne dla jego substancji 
i stąd będzie wymagał wzmocnień. Projekt tych wzmocnień będzie przygotowywał pod 
nadzorem konserwatorskim właśnie Profesor. Natomiast po to, żeby zrealizować całość 
przedsięwzięcia, jeśli chodzi o CEZiB, wiemy już, że bez tego budynku B będziemy w stanie 
zapewnić odpowiednią ilość miejsca, będziemy go kończyć w innym czasie. Odpowiadając na 
pytanie radnego Wróblewskiego odnośnie wysokości roszczeń zgłoszonych przez 
wykonawców. Państwo dostali taki materiał. Ten materiał był w formie arkusza Excel. Chyba 
wydrukowany Państwo dostali oprócz przesłania tego w drodze mailowej. Omawialiśmy ten 
arkusz wskazując, że niektóre roszczenia są szacowane, zwłaszcza przy kontraktach 
wszystkie roszczenia muszą być zgłoszone najpóźniej 14 dni od wystąpienia zdarzenia, a tym 
zdarzeniem była wojna. Natomiast żaden z wykonawców nie podawał nam wysokości tych 
roszczeń, ponieważ jakby wiążący jest sam fakt zgłoszenia, żeby to roszczenie nie było 
uznane za za późno zgłoszone czy przedawnione. Szacowaliśmy w niektórych przypadkach 
te roszczenia. Są trzy takie kategorie roszczeń związanych z inwestycjami, które są zgłaszane 
przez wykonawców. Pierwsze to są zgłoszenia waloryzacyjne i one bardzo często nie są 
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wskazywane co do kwoty. Następnie są wskazywane roszczenia o koszty ogólne związane z 
poszczególnymi inwestycjami i wreszcie roszczenia o roboty dodatkowe. Te wszystkie 
składowe mieliście Państwo ujęte w kwotach, przypisane do poszczególnych inwestycji. Jeżeli 
Pan chce to jeszcze raz prześlę ten arkusz Excela i jeżeli będą wątpliwości to wtedy 
uzupełnimy informację. Jeszcze chciałem odpowiedzieć radnej Burdzińskiej, która 
wskazywała, że nie ma żadnej kontroli inwestycji, a przynajmniej tego nie znalazła. Tu chcę 
uspokoić Panią radną, że każda inwestycja, zwłaszcza z udziałem środków unijnych podlega 
kontroli, podlega kontroli naszej wewnętrznej, jak i podlega kontroli przez instytucje, które 
udzielają finansowania. Ta kontrola jest na tyle głęboka, że jest nawet w przypadku dużych 
inwestycji przy naszym projekcie tramwajowym jest kontrola ex ante, czyli uprzednia. Zanim 
jeszcze zdecydujemy się na jakieś rozwiązanie, jest przeprowadzana kontrola przez CUPT 
i dopiero po pozytywnej opinii możemy zastosować określone rozwiązanie. Także tu 
uspokajam. Te kontrole inwestycji są na bieżąco realizowane. 
Jacek Wójcicki – oczywiście ogromna część z pytań wymaga przygotowania bardzo 
dokładnych odpowiedzi, więc pozwólcie Państwo, że w późniejszym czasie odpowiemy. 
Natomiast z takich ważniejszych kwestii. Radny Wróblewski pytał o realność inwestycji. 
Oczywiście przyglądamy się budżetowi i mamy świadomość tego, że inwestycje drożeją, ale 
z drugiej strony otrzymane wsparcie w wysokości 100 mln zł na trzy duże inwestycje jest 
niebywałą szansą i trudno byłoby z niej zrezygnować. W związku z tym będziemy starali się 
o kolejne dofinansowania. Mam nadzieję, że również i Urząd Marszałkowski nam pomoże 
w realizacji inwestycji i dzięki takiemu podwójnemu finansowaniu z ramienia Rządu 
i Samorządu Województwa uda się te zadania zrealizować. W kwestii Stali Gorzów bardzo 
dziękuję radnemu Rafalskiemu, że uważa nasz wydział audytu za wyższą i bardziej 
kompetentną instytucję niż prokuratura. Niemniej jednak nie będziemy wchodzić 
w kompetencje prokuratury, dopóki prokuratura postępowanie prowadzi to, poczekamy na 
efekt tychże prac. Poprosiłbym jeszcze Prezydent Małgorzatę Domagałę o uzupełnienie 
tematu w kwestii dotacji sportowych. 
Małgorzata Domagała – mam nadzieję, że kwestia klubu Stali Gorzów szybko się wyjaśni 
i wrócimy i klub wróci do normalnej działalności. Prosiłabym też, aby rozdzielić kwestie byłego 
prezesa Klubu Stali od Klubu Stali. Chciałam Państwu powiedzieć, jeżeli chodzi o pytanie 
dotyczące audytu w Stali. My nie możemy przeprowadzić audytu w spółce. Możemy 
przeprowadzić kontrolę na dotacji jaką przekazaliśmy jako Rada Miasta i miasto. Natomiast to 
co powiedział Prezydent, ponieważ na chwilę obecną toczy się postępowanie dotyczące 
dotacji na sekcję piłki ręcznej. Wszelka dokumentacja znajduje się w prokuraturze. Wczoraj 
przygotowaliśmy pismo do prokuratury. W dniu dzisiejszym zostało ono wysłane z zapytaniem 
na jakim etapie w chwili obecnej znajduje się sprawdzanie dokumentów dotyczących 
otrzymanej przez sekcję piłki ręcznej dotacji. Chciałam tylko przypomnieć, że to nie jest tak, 
że nic nie robimy. W roku 2019 rozdzieliliśmy Wydział Kultury i Sportu na dwa odrębne 
wydziały, Wydział Kultury i Wydział Sportu. Na początku zajęliśmy się Wydziałem Kultury i tutaj 
wspólnie z Wydziałem Audytu Urzędu Miasta opracowaliśmy jednolite procedury rozliczania 
się instytucji kultury z otrzymanych dotacji z Urzędu Miasta. Na początku tego roku podjęliśmy 
działania dotyczące Wydziału Sportu. Chciałam też poinformować, że w Wydziale Sportu 
zostanie przeprowadzony audyt dotyczący procedur jakie są i dotyczą przyznawania 
i rozliczania dotacji przez kluby sportowe i stowarzyszenia. Jeżeli chodzi o dotację tą 200 tys. 
zł, na chwilę obecną nie została podpisana żadna umowa, żadne środki nie zostały 
przekazane. Obecnie trwa weryfikacja dokumentów jakie zostały nam przesłane i dołączone 
do wniosku. Jeżeli chodzi o pytanie radnej Burdzińskiej dotyczące audytu w roku 2016. 
Chciałam tylko powiedzieć, że czym innym jest audyt, czym innym jest kontrola. W roku 2016 
najprawdopodobniej była przeprowadzona kontrola w Klubie Stali Gorzów, kontrola przez 
Wydział Kultury i Sportu. Ale tą informację sprawdzimy i z pewnością poinformujemy Panią 
o tym czy była takowa kontrola i w jakim roku i w jakim zakresie została ona przeprowadzona. 
Pytanie od radnego Rafalskiego dotyczące tego czy były już prezes złożył dymisję, jeżeli 
chodzi o stowarzyszenie. Na chwilę obecną mamy takie informacje, że zrezygnował ze 
wszystkich funkcji w spółce. Natomiast w najbliższym czasie zarząd podejmie decyzję 
o zmianach w stowarzyszeniu. 
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Alicja Burdzińska – nie wiem czy mogę się zgodzić do końca tu z Panią Prezydent. Przykro 
mi, może mnie Pani przekona. Zaglądałam do KRS-u, stowarzyszenie Kultury Fizycznej, 
nazwa, klub sportowy Stal Gorzów. Dział 1, rubryka 8. Organ sprawujący nadzór, Prezydent 
Miasta Gorzowa i w związku z tym mam pytanie. Czy organ sprawujący nadzór właścicielski 
dopełnił procedur? Czy rzetelnie był ten nadzór prowadzony na przestrzeni ostatnich lat? 
Tomasz Rafalski – te pytania specjalnie, żeby można było się przygotować zadałem 
w zasadzie w poniedziałek i mówiłem o tym, że dobrze byłoby gdybyśmy już mieli jakąś 
wiedzę. Widzę, że dalej nie wiadomo co jest z tą dotacją, bo słyszeliśmy, że nie jest podpisana. 
Ale co dalej to nie wiemy. Nie jest podpisana, ale macie zamiar podpisać? Nie macie zamiaru 
podpisać? Jeżeli nie podpiszecie to co dalej? Czy te pieniądze będą przekazane do innej 
sekcji? Czy będziecie podpisywać teraz umowę ze spółką, w której prezesem jest Tomasz 
Michalski? To są bardzo konkretne pytania i zadałem je już w poniedziałek. A odnośnie tego 
Wydziału Audytu, który w zasadzie po co miałby istnieć, skoro zawsze istnieje prokuratura, 
która zrobi to lepiej. To jeżeli nie używamy tego Wydziału Audytu w takich sytuacjach to 
w jakich mamy używać i kiedy? Przecież to jest sytuacja alarmowa i mówimy, że prokuratura 
to zrobi lepiej? 
Małgorzata Domagała – jeżeli chodzi o nadzór Prezydenta nad stowarzyszeniami, dotyczy on 
przede wszystkim tego czy stowarzyszenie prowadzi działalność zgodną ze statutem jaki ma. 
Jeżeli chodzi o kontrole w stowarzyszeniach, my takowe kontrole przeprowadzamy. Mamy na 
to okres 5 lat. Chciałam też przypomnieć, że to sprawozdanie, które zostało dołączone do 
rozliczenia dotacji, która jest obecnie w toku postępowania w prokuraturze, nie zostało przez 
nas rozliczone, ono jest na tą chwilę zawieszone do czasu, kiedy prokuratura powiadomi nas 
o postępowaniu w sprawie. 
Jacek Wójcicki – chyba toczymy tutaj dyskusję dotyczącą jednak pewnych uprawnień. Nie 
wątpię w nasz Wydział Audytu i Kontroli, absolutnie. Natomiast z przykrością, a może 
i z radością chciałbym radnego Rafalskiego poinformować, że nie mamy możliwości 
przeszukiwania, zatrzymywania i prowadzenia inwigilacji, takie jakie ma uprawnienia 
prokuratura. Myślę, że zdecydowanie lepiej zrobi to prokuratura, skoro już się za to wzięła, 
a my oczywiście prowadzimy swoje kontrole i audyty na bieżąco. 
Alicja Burdzińska – naprawdę namawiam wszystkich radnych przeczytajcie. Tam jest wszystko 
opisane i może przesadzam, ale prawdopodobnie będziecie mieć takie odczucie o jakości 
pracy naszych służb rewizyjnych, audytorskich, ze wszystkim się zgadzam, tylko proszę mi 
podać, bo nie umiem znaleźć daty audytów czy kontroli wewnętrznej Stali Gorzów. Proszę mi 
w tym pomóc. 
Tomasz Rafalski – Panie Prezydencie, możemy odbijać tą piłeczkę pingpongową tak 
w nieskończoność, ale właśnie powiedział Pan, że przekazujemy furę pieniędzy, furę i nic nie 
możemy z tym zrobić, bo wszystko, każda jakaś kontrola, każda chęć dojścia do tego na co 
są wydatkowane pieniądze publiczne jest inwigilacją. Mamy poważne problemy teraz jako 
miasto. W stowarzyszeniu jest prokuratura. Jest druga sprawa, która niby nie jest związana 
z klubem, chociaż wszyscy wiemy, że w jakimś sensie jest i może przynieść jeszcze większe 
kłopoty. A mówimy, że w zasadzie nic nie możemy zrobić? To jest na przyszłość informacja 
do nas w przypadku, jeżeli będziemy udzielać dotacji, że dajemy dotację, ale w zasadzie nic 
nie możemy z nią zrobić, nie możemy w żaden sposób jej skontrolować, zobaczyć na co są 
wydawane pieniądze? Co to są za faktury? Nie odbijajmy tego ping-ponga, bo to jest bez 
sensu. Tylko uderzmy się w piersi. Proszę powiedzieć, że taka sytuacja jest niedopuszczalna, 
nie powinna mieć miejsca i że w przyszłości to się nie powtórzy. Teraz udajemy, że nic się nie 
stało. Stało się, proszę nie mówić, że się nic nie stało. 
Jacek Wójcicki – myślę, że jeszcze nie do końca wiemy co się stało, bo prokuratura nie 
zakończyła postępowania. Więc, jeżeli Pan na podstawie przekazów medialnych wyroki 
stawia, to myślę, że byłbym w tym ostrożny i zdecydowanie uważam, że samorząd, może to 
akurat Państwa partia chciałaby, żeby na poziomie samorządu też samorząd miał w swoich 
rękach prokuraturę, ale tak nie jest. Nie mamy takich uprawnień. Samorząd rządzi się swoimi 
prawami. My możemy dokonać kontroli i takie kontrole na bieżąco są realizowane. Natomiast 
oczywiście proszę pamiętać o tym, że w ramach granic prawa, więc nie możemy dokonać 
kontroli w spółce. Dokonujemy kontrole tylko i wyłącznie w kwestii dotacji, nie ma innej 
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możliwości. To jest tak jakbyśmy do Pana do domu czy do firmy przyjechali, bo Prezydent 
powinien to zrobić. Nie ma takiej możliwości. Nawet, w sprawach społecznych jeżeli dochodzi 
do przemocy, sam pracownik socjalny nie może wtargnąć, musi wejść z policją. To jest rzecz 
naturalna. Oczywiście, że badamy pewne sprawy i tutaj też prowadzimy kontrolę, prowadzimy 
audyty, natomiast proszę mieć świadomość tego, że do tego, do spraw karnych są powołane 
służby. 
Alicja Burdzińska – oczywiście pewnych rzeczy okazuje się nie możemy. Mówię jednocześnie 
głosem kibiców, bo ludzie są zdruzgotani tą sytuacją. Oczywiście do końca nie wiemy tak 
naprawdę co się stało, ale gdyby chociaż na poziomie uprawnień było to kontrolowane, 
audytowane. Nie było, moim zdaniem, tam żadnej kontroli od lat. Ja tego nie znalazłam. Może 
jestem nieumiejętna, dlatego apeluję, proszę mnie wspomóc. Oczywiście nie poczytujemy 
sobie rozliczania Stali, ile tam tych apartamentów wynajmowanych jest za jaką roczną kwotę, 
ile z tego przychodu, ile przychodu z reklam, z telewizji. Tego nie rozliczamy, ale to teraz 
dopiero sobie osobiście zdaję sprawę jakie to jest przedsiębiorstwo, jaka to machina. Byłam 
osobą, która bardzo apelowała o wspieranie żużla, bo naprawdę kocham ten sport, ale czuję 
się troszeczkę nabita w butelkę. Byłam do tej pory jak dziecko we mgle i cały czas głosowałam 
za i szumnych słów używałam, bardzo takich patriotycznych. A tu okazuje się, że to jest 
przedsiębiorstwo, które ma olbrzymie zyski prawdopodobnie nie możemy tego skontrolować, 
to przestańmy to dotować w takim bądź razie. 
Tomasz Rafalski – clou tego wszystkiego jest takie, że jako miasto dajemy dosyć duże 
pieniądze na obydwa kluby i nie chodzi o to, żebyśmy komuś „wchodzili do łóżka”, tylko chodzi 
o to, żebyśmy sprawdzili co się dzieje z tymi pieniędzmi i to nie jest żadna inwigilacja. Na 
pewno są jakieś środki, możliwości, żeby kontrolować wydatkowanie pieniędzy publicznych. 
Proszę mi nie mówić, że trzeba być prokuraturą, żeby to zrobić. Nie chcę, żebyśmy 
kontrolowali całą spółkę i jej przychody, na czym zarabia itd., bo wiem, że nie mamy takich 
możliwości, ale mamy możliwość tego, żeby zobaczyć na co wydawane są środki publiczne, 
nad którymi tu głosujemy. Na nikim jeszcze nie postawiłem krzyżyka, nikogo tutaj nie skazałem 
i nie mówię, że ktokolwiek jest winny, ale nie da się ukryć tego, że Gorzowski Klub ma w tej 
chwili bardzo duże problemy i zainteresowały się nim organy śledcze i wcale nie tylko jeden. 
Nie wiem, czy to jest przypadek, bo Prokuratura Rejonowa w Warszawie, Prokuratura 
w Gorzowie. Naprawdę będziemy udawać, że nic się nie stało? Stało się. I mówię jeszcze raz, 
nie szukam tutaj żadnych winnych, tylko ostrzegam, bo w przyszłości będziemy tutaj wszyscy 
znowu głosować nad dotacjami i bardzo bym chciał bez wątpliwości, bo zawsze walczyłem 
o jak największe pieniądze na sport, także na Klub Stal, także na piłkarzy ręcznych, żużel. Na 
każdy jeden klub. Uważam, że jest tych pieniędzy trochę za mało na sport zawodowy i sporo 
za mało na sport młodzieżowy i dlatego mnie to wszystko boli, bo też czuję się nieco oszukany. 
Myślałem, że macie to pod jakąś kontrolą, że wiecie co się tam dzieje. Jeżeli już długo trwa 
sprawa w prokuraturze i nic nie jest zrobione, a my dostajemy kolejne dotacje do 
przegłosowania, to osobiście miałbym wątpliwości i coś zrobił, chociażby poinformował 
radnych, bo my też mamy prawo to wiedzieć. A wy na pewno wiedzieliście. 
Jacek Wójcicki – jeszcze raz, bo może to nie wybrzmiało albo Państwo nie usłyszeliście. Każda 
dotacja jest przez nas kontrolowana na bieżąco. Nie jest tak, że jeżeli klub rozlicza się z nami 
to on zostawia w skrzynce podawczej dokumenty i to idzie na półkę. Absolutnie nie. Wydział 
Sportu każdy dokument sprawdza i nie wymagamy do tego powołania audytów, kontroli, bo to 
jest w zakresie obowiązków Wydziału Sportu i każda dotacja jest sprawdzana. Natomiast, 
jeżeli są wątpliwości, wtedy jest wywoływana kontrola. Natomiast w przypadku i tutaj zacytuję 
Kodeks Postępowania Karnego: „Instytucje państwowe i samorządowe, które w związku ze 
swoją działalnością dowiedziały się o popełnieniu przestępstwa ściganego z urzędu są 
obowiązane niezwłocznie zawiadomić o tym prokuratora lub policję”. To jest nasz obowiązek 
i poza te obowiązki nie wyjdziemy, bo nie mamy takiej możliwości. Jeżeli macie Państwo 
doświadczenie w zmienianiu prawa, zmienicie to prawo i dacie uprawnienia samorządom.  
Tylko co później z pieniędzmi unijnymi będzie? 
Alicja Burdzińska – chciałam się spytać w związku z wypowiedzią Prezydenta. Czy ten Wydział 
Sportu jest systematycznie w związku z tym kontrolowany i audytowany? W jaki sposób on 
wykonuje swoje obowiązki? Przecież Wydział Sportu to nie jest alfą, omegą i wyrocznią. Ile 



13 

 

razy był kontrolowany z kolei ten Wydział Sportu, bo już nie chcę w tym momencie szukać? 
Może ktoś mi odpowie. Czy systematycznie są prowadzone kontrole, audyty właśnie 
wydatkowania tych finansów oraz czy Wydział Sportu dobrze wykonuje swoje zadanie? 
Jacek Wójcicki – po to mamy Wydział Audytu, żeby audytować urząd na bieżąco i taki audyt 
odbywa się permanentnie przez cały rok przechodząc przez różne wydziały, różne zakresy 
i różną odpowiedzialność. 
Piotr Wilczewski – chciałam powtórzyć pytanie odnośnie monitoringu. Czy mógłby Prezydent 
nam wyjaśnić, jak działa ten monitoring miejski? Czy to jest na zasadzie zlecenia do policji, 
czy do straży miejskiej? Czy kto właściwie za to odpowiada, bo wydaliśmy setki tysięcy złotych 
na ten monitoring. Nie wiem dokładnie jaka tam kwota była i pytanie jak to właściwie działa? 
A odnośnie dyskusji na temat Stali Gorzów to przed chwilą Prezydent powiedział, że Wydział 
Sportu sprawdza każdy dokument. Co jest tym dokumentem? Czy mówimy tu o wniosku, 
o rozliczeniu? Bo przecież faktur nie dają stowarzyszenia, więc jak ma to kontrolować? 
Jacek Wójcicki – może najpierw co do kontroli. Na jakiej podstawie robimy kontrole? Na 
podstawie uchwały z 2012 roku Rady Miasta Gorzowa Wlkp. w sprawie określenia warunków 
i trybu finansowania rozwoju sportu w Gorzowie Wielkopolskim. To jest uchwała podpisana 
przez radnego Jerzego Sobolewskiego i na podstawie tej uchwały przyjętej przez Radę Miasta 
dokonujemy kontroli. Co do monitoringu chciałbym powiedzieć, że monitoring oczywiście jest, 
niestety w tym miejscu jest drzewo. Proszę zwrócić uwagę, że przed Łaźnią są dwa drzewa, 
które zasłaniają akurat to miejsce. Myślę, że osoba, która dokonywała tego przestępstwa 
doskonale zbadała teren. Nie da się niestety całego miasta w 100% pokryć kamerami 
i umieszczone w niedalekiej odległości kamery akurat tego fragmentu Łaźni nie obejmują. 
Gdyby to było, np. jesienią nie byłoby liści albo nie byłoby drzewa, to bez problemu byśmy 
mieli sprawcę. Niemniej jednak rozmawiałem w tej sprawie z Komendantem Miejskim Policji 
i Policja też robi wszelkie starania, żeby złapać sprawców, ponieważ szkody są znaczące. 
Alicja Burdzińska – w takim razie Panie Prezydencie, proszę zobowiązać swoje służby, bo nie 
ma audytów, ostatnie audyty są zawieszone z 2018 roku. Nie ma tych audytów, nie ma. Nie 
mogłam się z tym zapoznać. Nie wiem czy nie było audytów, czy nie zostały zawieszone? 
Podejrzewam, nie wiem już co podejrzewam naprawdę, bo już jestem zakręcona kompletnie 
tymi odpowiedziami i tą sytuacją. 
Paulina Szymotowicz – przypominam się z moim pytaniem dotyczącym podwyżki cen biletów 
na Słowiance i bardzo bym chciała, żeby to dzisiaj na sesji wybrzmiało, bo wiem, że jest to 
temat ciężki, tym bardziej w tym momencie, kiedy zbliżają się wakacje i jeżeli podwyżka 
miałaby wynosić 10 zł na bilecie za godzinę, to dużo naszych mieszkańców nie będzie mogło 
skorzystać z tego basenu w okresie letnim. Dlatego prosiłabym o pełną informację. 
Agnieszka Surmacz – Wiceprezes CRS Słowianka – na dzień dzisiejszy planowana jest 
podwyżka w pierwszej kolejności od września. Czyli w okresie wakacyjnym bilety pozostają na 
stałym poziomie i podjęliśmy decyzję na Słowiance wspólnie z miastem, że szacowana 
podwyżka jest średnio na poziomie 2 zł do biletu. 
Jan Kaczanowski – zamknę ten bardzo interesujący temat, który był poruszony. Według mnie 
nie, że chciałbym podsumowywać, ale podzielam wyrażony pogląd przez, te osoby, mówię 
o klubie Stali Gorzów, że jeśli specjalistyczne organy kontrolują ten klub, to musimy poczekać 
na wyniki tej kontroli. Taka jest, według mnie, konkluzja w tej sprawie. A odnośnie środków 
finansowych, które kierowane są, obojętnie do jakich podmiotów z miasta, na pewno powinny 
być kontrolowane czy są wykorzystywane zgodnie z przeznaczeniem. Tutaj radny Wilczewski 
poruszył temat monitoringu. Tak akurat się składa, że chciałem o tym poinformować 
w sprawach różnych. Rozmawiałem z Komendantem Miejskim Policji i Komendant Miejski 
Policji zaproponował, że jeśli jest zainteresowanie wśród radnych odwiedzeniem całego tego 
systemu monitoringu, na który miasto przeznaczyło określone środki, to jest do dyspozycji. 
W związku z tym ze strony pracowników Biura Rady Miasta będzie stosowna propozycja na 
określony dzień, że jeśli ktoś z radnych będzie chciał odwiedzić Komendę Miejską Policji, aby 
zobaczyć jak ten system działa, to coś takiego właśnie chciałem zaproponować i w sprawach 
różnych poinformować.  Pani Alicjo, nie zamierzam komuś zabierać głosu, tylko prosiłbym 
sobie usystematyzować jakoś, bo inni też chcą zabierać głos. 



14 

 

Alicja Burdzińska – naprawdę proszę tego nie mówić. Proszę w ten sposób nie mówić, bo ja 
od początku zadaję to samo pytanie i nie otrzymuję odpowiedzi. Ja mam wszystko 
usystematyzowane. Proszę mi w ten sposób tutaj nic nie insynuować. Bardzo proszę, bo 
szkoda mojego czasu, czy ja mam dalej szukać tych audytów po 2018 roku? Czy był audyt, 
czy nie było? Proszę powiedzieć czy nie są zawieszone, czy nie było i to mi wystarczy. Nie 
będę już Panie Przewodniczący Panu dokuczać. 
Paulina Szymotowicz – dziękuję tutaj i Słowiance, i Urzędowi Miasta za to, że ta podwyżka 
będzie dopiero od września, bo myślę, że byłby to bardzo duży problem dla wielu rodzin gdyby 
ta podwyżka miała nastąpić w wakacje. Nie jest to na pewno dla nas wszystkich i tak 
satysfakcjonujące, ale mam nadzieję, że nasi mieszkańcy nie odczują, aż tak bardzo tej 
dwuzłotowej podwyżki. 
Paweł Iwanowski – mieszkaniec – Szanowny Panie Prezydencie, Państwo Wiceprezydenci, 
Państwo Radni. Nazywam się Paweł Iwanowski i jestem mieszkańcem zabytkowej dzielnicy 
Nowe Miasto w Gorzowie. W dniu dzisiejszym chciałbym zabrać głos w imieniu mieszkańców 
naszego miasta, którym leży na sercu okolica w której żyją, odpoczywają, wychowują swoje 
dzieci. W ubiegłym miesiącu lokalne media poinformowały mieszkańców Gorzowa 
o planowanej przez Wody Polskie wycince kilkudziesięciu drzew wzdłuż ścieżki pieszo-
rowerowej przy rzeczce Kłodawce. Z informacji radiowych, telewizyjnych i prasowych 
wynikało, iż postępowanie w sprawie wycinki rozpoczęło się na wniosek Urzędu Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. Odzew mieszkańców na te informacje był szybki i stanowczy, a ich 
głos był głosem sprzeciwu. Wyrazem tego sprzeciwu jest petycja do Pana Prezydenta, którą 
przez nieco ponad 3 tygodnie podpisało 2155 osób, z czego ponad połowę (1223) podpisów 
złożono w formie papierowej. W petycji do Pana Prezydenta mieszkańcy zwracają się do Pana 
z gorącą prośbą o interwencję i podjęcie rozmów z instytucjami, które brały udział 
w procedurze wyrażenia zgody na wycinkę. Jednakże korzystając z dzisiejszej okazji 
chciałbym zwrócić uwagę Pana Prezydenta i Szanownych Państwa Radnych na wiele innych 
wydarzeń, które miały miejsce od momentu zaistnienia w przestrzeni publicznej informacji 
o wycince: w przeciągu kilku dni mieszkańcy zorganizowali spotkanie dotyczące problemu 
wycinki, na spotkaniu podjęto decyzję o skierowaniu petycji do Pana Prezydenta, wyznaczone 
zostały miejsca w których można było pobrać formularze petycji i odnieść podpisane druki, 
mieszkańcy zwrócili się do niezależnego eksperta i uzyskali opinię  rzeczoznawcy dendrologa,  
członka Międzynarodowego Towarzystwa Uprawy i Ochrony Drzew, zaangażowani 
mieszkańcy szeroko informowali o petycji zarówno w mediach społecznościowych jak 
i lokalnych mediach (radio, portale internetowe, prasa), do których dotarli ze swoim apelem, 
w ramach informowania o wycince i petycji mieszkańcy stworzyli, wydrukowali i rozwiesili 
wzdłuż ścieżki przy Kłodawce plakaty na ten temat, do instytucji zaangażowanych w procedurę 
wycinki skierowano wnioski o udzielenie informacji publicznej, dzięki staraniom mieszkańców 
w sprawę zaangażowała się lokalna parafia, a także co warto zaznaczyć lokalne firmy, którym 
zieleń również nie jest obojętna, tematem zainteresowały się również Gorzowska Rada 
Seniorów, Stowarzyszenie Młodych Demokratów, a podpisy pod petycją zbierali również 
harcerze z Hufca w Gorzowie Wielkopolskim i uczniowie szkół z innych dzielnic niż centrum 
(w tym miejscu chciałbym podziękować uczniom SP 13 za ich piękną inicjatywę). Szanowny 
Panie Prezydencie, Szanowni Państwo Radni. Często mówi się, że Gorzów jest miastem, 
w którym inicjatywy społeczne i lokalna aktywność są na niskim poziomie. Przyczyny takiego 
stanu rzeczy lub takiego odbioru sytuacji są tematem na inną i długą rozmowę. Niemniej 
jednak wyraźnego podkreślenia wymaga fakt, jak wiele energii społecznej zostało włożone 
w wyżej wymienione działania. Absolutnie wartym uznania jest zaangażowanie i rozmach 
działań mających na celu powstrzymanie wycinki oraz zebrana liczba podpisów. Panie 
Prezydencie, Szanowni Państwo Radni. Obok działań tak szerokiej społeczności nie można 
przejść obojętnie. Nie są one bowiem tylko i wyłącznie przejawem sprzeciwu w tej konkretnej 
sprawie. Sytuacja z wycinką i petycją stała się katalizatorem niezadowolenia, frustracji i obaw 
związanych z traktowaniem zieleni miejskiej przez wiele ostatnich lat. Niepotrzebne wycinki 
towarzyszyły mieszkańcom przy każdej inwestycji, tak samo jak zaniedbania na każdym placu 
budowy, obcinanie budżetu na zieleń (zwłaszcza drzewa), czy nieodpowiedni nadzór nad 
firmami zajmującymi się utrzymaniem zieleni (tu przytoczę powtarzające się sytuacje 
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wykaszania uprzednio dokonanych nasadzeń, ostatnio na Kazimierza Wielkiego). Na 
dzisiejszej sesji Szanowni Państwo Radni będą obradować nad monitoringiem procesu 
Rewitalizacji. Chciałbym zaznaczyć, że 6 z 8 punktów uchwały Komitetów Rewitalizacji 
podjętej w ramach monitoringu dotyczą dbania, utrzymania, czy zabezpieczania miejskiej 
zieleni. Jest to kolejny dowód na to, że temat jest ważny dla wielu środowisk, dotyka nas 
wszystkich, i że jest w tym obszarze wiele zaległości do odrobienia. Szanowny Panie 
Prezydencie, wiemy, że pracownicy Urzędu Miasta spotkali się z niezależnym ekspertem 
i pracownikami Zarządu Zlewni w Gorzowie. Wiemy, że planuje Pan nasadzenia zastępcze na 
terenach miejskich przylegających do ścieżki, by skompensować duże ubytki w liczbie drzew, 
będące wynikiem wycinki. Informował Pan o tym w odpowiedzi na interpelację wspólną czwórki 
radnych Gorzowa Wielkopolskiego (radnej Marty Bejnar Bejnarowicz, radnej Pauliny 
Szymotowicz, radnej Anny Kozak i radnego Krzysztofa Kochanowskiego). Niemniej jednak 
zwracamy się do Pana z prośbą o zrozumienie problemu i o działania systemowe. Nie 
działania wywołane koniecznością, nagłym zainteresowaniem mediów, presją społeczną. 
Chodzi nam o działania przemyślane, długofalowe, zgodne ze standardami ochrony zieleni, 
które zamieścił Pan na stronie internetowej Urzędu Miasta. Chodzi nam o zapisanie 
konkretnych mierników dotyczących liczby nowych drzew, krzewów, skwerów w Planie 
Adaptacji do Zmian Klimatu, a następnie ich wykonanie. Chodzi nam o rzeczywistą realizację 
uzgodnień z Zielonych Konsultacji. Chodzi nam o zwiększanie, nie zmniejszanie budżetu 
Wydziału Gospodarki i Transportu Komunalnego w zakresie utrzymania zieleni. Szanowni 
Państwo Radni, wiemy, że nie są Państwu obce zagadnienia, o których mówię. Z przyczyn 
ekologicznych (ochrona środowiska), społecznych (wpływ na bieżącą sytuację zdrowotną 
seniorów i przyszłość młodszych pokoleń) czy ekonomicznych (gospodarność i mądre 
wydatkowanie pieniędzy publicznych), podnoszą Państwo zagadnienia związane 
z utrzymaniem drzew w mieście. Chciałbym jednakże prosić Państwa o większe 
zainteresowanie zagadnieniem zieleni w mieście, o większą dociekliwość przy podejmowaniu 
uchwał dotyczących kolejnych inwestycji, i o mniejszą tolerancyjność dla działań i inicjatyw 
traktujących zieleń z nonszalancją. Tym bardziej, że widać wyraźnie, jak mocno temat zieleni 
rezonuje wśród mieszkańców Gorzowa. Zieleń to skarb który już mamy. Musimy jednak 
o niego dbać, jeśli Gorzów faktycznie ma być miastem dla pokoleń. 
Jacek Wójcicki – zwracam się do tych wszystkich, którzy podpisali tą petycję. Bardzo dziękuję 
za tą petycję, bardzo dziękuję za zaangażowanie, za tak dużą aktywność społeczną, bo 
faktycznie przyroda jest dla nas bardzo istotna i mieliśmy różne przeboje, przetarcia 
z inwestycjami. Na niektórych udało się większą część zieleni uratować, a niektórych nie udało 
się. Naprawdę staramy się zwracać uwagę, szczególnie naszym projektantom, żeby jak 
najbardziej omijać wycinkę. Zgadzam się z tą petycją, zgadzam się z tymi podpisami, które 
Państwo złożyliście i sam, jeżeli Pan pozwoli to podpiszę tą petycję, bo ją popieram. Popieram 
tą petycję. Jestem w 100% za tym. Będziemy to realizować i powiem Państwu tak, że te 
działania, które Państwo wywołaliście były poprzedzone naszym pismem do Wód Polskich. 
Ale Wody Polskie w 2017 roku już zaczęły działania na temat tej wycinki. My zareagowaliśmy, 
ponieważ faktycznie część z tych drzew jest zagrażających, ale może można niektóre jeszcze 
uratować. Może można jeszcze niektóre podeprzeć. Jesteśmy po rozmowie z dr. Mańkowskim 
i myślę, że wiele z tych drzew da się uratować i tak jak powiedziałem, popieram Państwa 
petycję i myślę, że będziemy działać razem. 
 
Ad.4 Monitorowanie procesu rewitalizacji. Raport za okres 15.05.2021 - 31.03.2022 

wraz z opinią Komitetów Rewitalizacji. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że materiał: „Monitorowanie procesu rewitalizacji. Raport 
za okres 15.05.2021 - 31.03.2022 wraz z opinią Komitetów Rewitalizacji” wszyscy radni 
otrzymali i stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
Radosław Wróblewski – czytając ten dokument, Komitet Rewitalizacji nie po raz pierwszy, bo 
to co roku się pojawia wskazuje na to, że jego pewne postulaty nie są uwzględniane, nie są 
realizowane i w tym dokumencie mamy to znowu. Komitety Rewitalizacji podtrzymują wnioski 
zgłaszane w poprzedniej kadencji. To jest aż 7 wniosków. Wnoszą w tym roku o 8 wniosków. 
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Chciałbym zapytać co jest powodem, że właśnie te wnioski z poprzedniej kadencji ciągle są 
ponawiane, a nie są w tym momencie uwzględniane? 
Jacek Szymankiewicz – poproszę p. Martę Piekarską o taką szczegółową informację, 
odniesienie się do pytań radnego Wróblewskiego. 
Marta Piekarska – inspektor ds. rewitalizacji – jeżeli chodzi o tę część wniosków komitetów 
rewitalizacji dotyczącą postulatów członków poprzednich kadencji, ich wprowadzenie do 
tegorocznej opinii wynikało z tego, że podtrzymują kierunek działań i mają podobne 
oczekiwania co osoby, które były w poprzednich składach Komitetów Rewitalizacji. 
Jan Kaczanowski – chciałbym poinformować, że raport przyjęła do wiadomości Komisja 
Gospodarki i Rozwoju. W związku z brakiem dalszych zgłoszeń do dyskusji, w tym punkcie 
porządku obrad, uznaję, że Rada Miasta przyjęła do wiadomości raport „Monitorowanie 
procesu rewitalizacji. Raport za okres 15.05.2021 - 31.03.2022 wraz z opinią Komitetów 
Rewitalizacji”.  
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.5 Sprawozdanie z realizacji Programu „Karta Seniora” za 2021 rok. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że sprawozdanie z realizacji Programu „Karta Seniora” za 
2021 rok wszyscy radni otrzymali i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. Poinformował również, 
że sprawozdanie przyjęła do wiadomości Komisja Spraw Społecznych. W związku z brakiem 
zgłoszeń do dyskusji, w tym punkcie porządku obrad, uznaję, że Rada Miasta przyjęła do 
wiadomości sprawozdanie z realizacji Programu „Karta Seniora” za 2021 rok.  
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.6 Druk nr 958 – podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki 

paliwa w mieście Gorzów Wielkopolski na rok szkolny 2022/2023. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Oświaty i Wychowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 958 – podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w mieście 
Gorzów Wielkopolski na rok szkolny 2022/2023.  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 7, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Sebastian Pieńkowski, Oskar Serpina, Jacek Sterżeń, Maria 
Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (7) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Tomasz Manikowski, Tomasz Rafalski, Jerzy 
Sobolewski, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz  
NIEOBECNI (4) 
Robert Anacki, Patryk Broszko, Halina Kunicka, Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w mieście Gorzów 
Wielkopolski na rok szkolny 2022/2023, stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Ad.7 Druk nr 954 – podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu pomocy 
zapewnianej obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terenie 
tego państwa. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Spraw Społecznych. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 954 – podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu pomocy zapewnianej 
obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terenie tego państwa.  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Oskar Serpina, Jacek 
Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski  
BRAK GŁOSU (6) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Tomasz Rafalski, Jerzy Sobolewski, Jerzy 
Synowiec, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (4) 
Robert Anacki, Patryk Broszko, Halina Kunicka, Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie określenia zakresu pomocy zapewnianej obywatelom Ukrainy w 
związku z konfliktem zbrojnym na terenie tego państwa, stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
8. Druk nr 959 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia cen 
maksymalnych za usługi przewozowe w lokalnym transporcie zbiorowym, sposobu ustalania 
wysokości opłat dodatkowych z tytułu przewozu osób, za naruszenie przepisów o przewozie 
rzeczy i zwierząt oraz opłaty manipulacyjnej. (punkt zdjęto z porządku obrad) 
Ad.9 Druk nr 955 - podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2023 

w celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Rozbudowa skateparku w parku 
Kopernika”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 955 - podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2023 w celu 
realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Rozbudowa skateparku w parku Kopernika”.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (3) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (4) 
Robert Anacki, Patryk Broszko, Halina Kunicka, Piotr Paluch  
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Podjęta uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2023 w celu realizacji zadania 
inwestycyjnego pn. „Rozbudowa skateparku w parku Kopernika”, stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu. 
 
Ad.10 Druk nr 961A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 

rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 13 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Oświaty i Wychowania oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 961A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (3) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (4) 
Robert Anacki, Patryk Broszko, Halina Kunicka, Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Ad.11 Druk nr 962A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 

rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 15 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Spraw Społecznych oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 962A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna 
Kozak, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (3) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (4) 
Robert Anacki, Patryk Broszko, Halina Kunicka, Piotr Paluch  
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Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Ad.12 Druk nr 963A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 

rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 17 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Kultury, Sportu i Promocji oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 963A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna 
Kozak, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (3) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (4) 
Robert Anacki, Patryk Broszko, Halina Kunicka, Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Ad.13 Druk nr 964A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 

rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 19 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 964A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna 
Kozak, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Katarzyna Szymczak, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (4) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Tomasz Rafalski, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (4) 
Robert Anacki, Patryk Broszko, Halina Kunicka, Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
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Ad.14 Druk nr 965A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2022-2047. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
wprowadzonych zmian ujęte jest w załączniku nr 2 do uchwały. Ponadto projekt został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 965A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2022-2047.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna 
Kozak, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (3) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (4) 
Robert Anacki, Patryk Broszko, Halina Kunicka, Piotr Paluch 
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego na lata 2022-2047, stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Ad.15 Druk nr 956 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 22 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 956 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości.  
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna 
Kozak, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Radosław Wróblewski  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Wilczewski  
BRAK GŁOSU (3) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (4) 
Robert Anacki, Patryk Broszko, Halina Kunicka, Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości, stanowi załącznik nr 
23 do protokołu. 
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Ad.16 Druk nr 957 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia kolejnej umowy dzierżawy 
nieruchomości gruntowej na okres 3 lat. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 24 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 957 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej na okres 3 
lat.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (3) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (4) 
Robert Anacki, Patryk Broszko, Halina Kunicka, Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej na okres 3 lat, stanowi 
załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Ad.17 Druk nr 960 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla 
obszaru położonego na północ od ulicy Elżbiety Zawackiej. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  
Jacek Szymankiewicz – chciałem zgłosić autopoprawkę do projektu tej uchwały. Otóż na 
skutek błędu pisarskiego błędnie użyto słowa biopyłów zamiast biopłynów, dwukrotnie. 
Pierwszy raz w § 16 punkcie 7. litera b oraz w § 16 punkcie 8. litera b. Brzmienie powinno być 
biopłynów, nie biopyłów. 
Jan Kaczanowski – nie widzę więcej zgłaszających się, zamykam dyskusję. Pragnę 
poinformować, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 960A – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego 
na północ od ulicy Elżbiety Zawackiej.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna 
Kozak, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, 
Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (2) 
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Marta Bejnar - Bejnarowicz, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (4) 
Robert Anacki, Patryk Broszko, Halina Kunicka, Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego na północ od ulicy 
Elżbiety Zawackiej, stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Ad.18 Druk nr 953 – podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały z inicjatywy Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji wszyscy radni otrzymali.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 953 – podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna 
Kozak, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, 
Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (2) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (4) 
Robert Anacki, Patryk Broszko, Halina Kunicka, Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie przekazania petycji, stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
 
Ad.19 Druk nr 966 - podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały z inicjatywy Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji wszyscy radni otrzymali.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 966 - podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna 
Kozak, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (3) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Tomasz Rafalski, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (4) 
Robert Anacki, Patryk Broszko, Halina Kunicka, Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie przekazania wniosku, stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
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Ad.20 Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego wszyscy radni otrzymali i stanowi załącznik nr 30 do protokołu. W związku z 
brakiem chętnych do dyskusji w tym punkcie porządku obrad proponuję zapis, że Rada Miasta 
przyjęła sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego do 
wiadomości.  
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.21 Przyjęcie protokołu z L sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – pyta, czy radni mają uwagi lub pytania do protokołu z L sesji Rady Miasta. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z L sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna 
Kozak, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, 
Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (2) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (4) 
Robert Anacki, Patryk Broszko, Halina Kunicka, Piotr Paluch  
 
Ad.22 Sprawy różne. 
 
Jan Kaczanowski – przypominam, że w dniu 2 lipca, więc za kilkanaście dni o godzinie 10.00 
odbędzie się, jak co roku, uroczysta sesja Rady Miasta. Jak zwykle wszystkich radnych 
zapraszam i prosiłbym ze względów organizacyjnych, żeby byli już o 9.45. Z tego bym był 
bardzo rad i z góry serdecznie dziękuję. 
Anna Kozak – chciałam złożyć serdeczne podziękowania za przeprowadzoną akcję, między 
innymi dla Fundacji z Tajwanu, gdzie dzięki staraniom samorządu z Poznania oraz radnej 
Małgorzaty Woźniak nasze miasto uzyskało 1.600.000 zł dofinansowania dla uchodźców i była 
to kwota, która była w postaci bonów na zakupy w naszych sklepach typu biedronka, na 
artykuły spożywcze, które można zrealizować w dowolnym terminie. Chciałabym powiedzieć, 
że dzięki tej pomocy 800 rodzin uzyskało to wsparcie i było to wsparcie dla rodzin, które już 
mają podjętą pracę. Są to rodziny, które są z dziećmi. Nie były to osoby, które nie pracują, ale 
które świadczą pracę. To jest bardzo ważne, bo te osoby podjęły chęć pozostania w naszym 
mieście i podatki zostawiają u nas. Te pieniądze, które mogą spożytkować na zakup artykułów 
spożywczych są w postaci bonów tak jak powiedziałam wcześniej. Natomiast pieniądze, które 
mogliby przeznaczyć na inne cele, będą zostawiane w naszym lokalnym biznesie gorzowskim. 
Także bardzo dziękuję za to wsparcie. Dziękuję także Fundacji z Tajwanu za to, że pomyślała 
o naszym mieście. Jeszcze raz bardzo dziękuję. 
Robert Surowiec – w kwestii technicznej, bo mam takie, albo to już jest kwestia upału, albo ja 
czegoś nie dopatrzyłem, ale mam wrażenie, że mamy dzisiaj L sesję Rady Miasta. 
Jan Kaczanowski – LI mamy dziś. 
Robert Surowiec – miałem wrażenie, że źle przyjęliśmy protokół. Przepraszam najmocniej. 
Jan Kaczanowski – wszystko jest w porządku, ale bardzo serdecznie dziękuję, za czujność, 
jeśli można tak to określić. Też jestem tylko człowiekiem i mogę czasami się przejęzyczyć, 
pomylić. 



24 

 

Alicja Burdzińska – na koniec chciałam dwa zdania właśnie w kwestii programu 500+. 
Chciałam powiedzieć, że przez ręce GCPR-u przeszło ponad pół miliarda złotych na 
gorzowskie rodziny i to również zasiliło nie tylko bezpośrednio kieszenie rodzin, ale nasz 
gorzowski biznes. 
Radosław Wróblewski – prosiłbym Panie Przewodniczący, że jak już tutaj jesteśmy w gronie 
radnych to jednak, żeby trzymać się formuły, bo czasami tu słyszę Aniu, Pani Aniu, Pani radna, 
prosiłbym żebyśmy jednak zwracali się do siebie Pan, Pani radna konsekwentnie zawsze na 
tej sali sesyjnej, kiedy tu jesteśmy. 
 
Ad.23 Zakończenie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta – Jan Kaczanowski 
zamyka obrady LI sesji Rady Miasta dziękując radnym za udział. 

 
 

Przewodniczący Rady Miasta 
( - ) 

Jan Kaczanowski 
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